
 DOBRÝ DEN KUKLENY,  

                                      …………… ze školy, která dává smysl.     
1. 7. 2023 – 31. 1. 2024         

 Připravili jsme, zahájili a prožili „turbulentní“ první pololetí 
školního roku 2023 – 2024. Na MŠMT to pan ministr po 
krátkém působení dotáhl až ke stávce pracovníků škol a 
školských zařízení. Z mého pohledu byly dva důvody 
k protestu. Prvním je chaotická práce vedení MŠMT. Pokud se 
stane, že vypustí přes média těžko realizovatelnou věc (např. 
změna financování škol uprostřed školního roku), po měsíci ji 
odvolá a takový přešlap vyšle během půl roku ke školám 
několikrát, je třeba dělat více než jen zvedat obočí. Druhým 
důvodem za mne jsou platy nepedagogů. Když musím 
uklízečkám osobním ohodnocením dorovnávat minimální 
mzdu, tak si myslím, že MŠMT nepracuje, jak by mělo.  

 Abych nebyl pouze negativní: to, co započalo dobře, velmi 
dobře pokračuje. Mluvím o spolupráci s magistrátem, o 
pokračující cestě k transparentnosti a k rovnému postavení 
jednotlivých škol a školských zařízení. V cíli rozhodně nejsme, 
ale ve své kanceláři mám z cesty, kterou se vydalo stávající 
vedení města, lepší a lepší pocit.    

OBLAST VZDĚLÁNÍ 

 Úspěšně pokračujeme ve všem, co jsme nastavili nebo nám bylo nastaveno. Jsme školou určenou pro 
poskytování jazykové přípravy, do tajů češtiny pomáháme pronikat 25 ukrajinským žákům a žákyním.  

 Dále rozvíjíme obsah nové informatiky. Aktuálně vysíláme vybrané kolegy na školení s tématy umělé 
inteligence. Cílem je vytvořit skupinu, která bude podpůrným týmem ostatním vyučujícím.  Pro žáky 1. až 3. 
třídy máme nachystány tematické dny – algoritmizace bude jejich hlavní náplní. Garantem je pan učitel Lukáš 
Kapitán. 8. B paní učitelky Hany Zaplatílkové připravuje v rámci projektu ŠUŽ tematický den na téma 
fairtrade, svojí aktivitou cílí také na I. stupeň. 

 Kroužek pro nadané žáky je otevřen pro žáky II. a nově i I. stupně. Kolega Vojtěch Jedlička se svým týmem, 
který tvoří paní učitelka Zdena Cestrová a paní asistentka Kateřina Marečková, vypracoval koncepci rozvoje 
nadaných žáků na ZŠ Kukleny. Společně rozběhli celoroční projekt LOOK (Logická olympiáda Kukleny). Další 
kroky mají v přípravě.  

 Od září jsme otevřeli jednu první třídu, 23 žáků a žákyň pracuje pod dohledem paní učitelky Ladislavy Záňové. 
Do 6. tříd zamířili žáci z Kuklen, Plačic, Stěžer, Kratonoh a Praskačky. Děleným kolektivem byla třída ZŠ 
Kukleny. Nově vzniklou 6. A (29 žáků a žákyň) bude dále posouvat paní učitelka Tereza Hálková, stejně 
početnou 6. B paní učitelka Michaela Hlavatá. 

 Doba v rychlém sledu přináší nové a nové výzvy, sebevzdělávání pedagogických pracovníků je stále více a 
více nutností. V předešlém školním roce jsme pilotně nasadili do hodin tandemovou výuku. Vliv na efektivitu 
práce tříd jsme jednoznačně prokázali. Proto již půl roku běží ve třídách trojnásobný počet hodin tandemů 
ve srovnání s pilotním rokem. Pokud dovolí finance, budeme tento směr výuky dále rozvíjet. Na tandemovou 
výuku „sborovna“ absolvovala teoretické školení. Nyní ve čtyřech skupinách vyrážíme do vybraných škol ČR 
na praktickou ukázku. Pětice kolegů a kolegyň v lednu zahájila dlouhodobý projekt o kolegiální podpoře. Čtyři 
z absolventů (paní učitelka Petra Schnaubertová, Anna Przechowská, pan učitel Vojtěch Jedlička a Jan 
Moudrý) se od září stanou součástí projektu MŠMT – uvádějící učitel (práce se začínajícím kolegou na škole). 
V pilotním projektu – provázející učitel (praxe studentů učitelství) do konce školního roku pracují paní 



učitelka Hana Zaplatílková, Petra Schnaubertová a pan učitel Petr Hochman. Pokud bude projekt schválen, 
budeme i zde od září sestavovat tým.     

PERSONÁLNÍ OBLAST 

 V mateřských školách nastala jen drobná změna. Z pozice asistenta od nás odešla paní Procházková. O její 
úvazek si rozšířila pracovní povinnosti slečna Lillia Něstěrová.  

 Velkou změnou neprošla ani základní škola. Nově u nás pracuje pan Denis Mička (Tv) – student 5. ročníku.  
Slečna Lucie Ondrová, čerstvá absolventka (Čj, Aj), nastoupila jako vyučující Aj na 1. stupeň, učitelka Čj cizinců 
a jako asistentka v 7. B. Asistentkou ve školní družině a v 2. A je paní Lucie Sulková. 

 Ve školní jídelně (i díky tomu, co dokážeme nabídnout za peníze) je fluktuace pracovníků vysoká. V danou 
chvíli na pozici pomocné kuchařky pracuje paní Sluhotská a paní Kubínová. Pan vedoucí Vojtěch Jaroš se 
vypořádává s následky vážných zdravotních komplikací. 

 V listopadu úspěšně prošel bilančním pohovorem ředitel školy a byl potvrzen ve funkci na příštích 6 let. 

MATERIÁLNÍ VYBAVENÍ 

 Úspěšně jsme dotáhli o prázdninách rozpracované projekty. Lakováním byla dokončena rekonstrukce 

podlahy sportovní haly, ostění a tribun. Nová je i střecha SH. Námi zateplen byl strop nářaďovny SH a 

realizovali jsme i nový vstup do SH. K dořešení nám zbývají „drobnosti“ (stolek časoměřičů, přemístění 

ovládání světelné tabule, zateplení stěn nářaďovny, instalace visutých basketbalových košů). Rekonstrukcí 

prošla druhá chodba historické budovy. Něžně nového kabátu se dočkaly tři třídy a jeden kabinet.  Mateřské 

školy mohou prezentovat nové zakrytí pískovišť, Plačice nový zahradní herní prvek, Markova nové mlhoviště. 

Pět tříd bylo vybaveno celkem 15 iPady z projektu překlenování sociálních nerovností. Z grantu 

Královéhradeckého kraje jsme dovybavili školní dílnu o dětský soustruh, brusku a vrtačku.   

PROJEKTY A AKCE 

 8. B paní učitelky Hany Zaplatílkové dokončila první část projektu (část věnovanou místnímu zakotvení) Školy 
pro udržitelný život. Výsledkem je 8 tabulí, které představují osobnosti, po kterých jsou pojmenovány ulice 
v Kuklenách a Plačicích. S KMS Kukleny začínáme řešit jejich instalaci na ploty či budovy místní části.  

 Na podzim 22 žáků a 6 pracovníků společně s hradeckými seniory uklízelo na třech trasách Kukleny od 
nepořádku. 

 Novodobé dějiny pro nás nejsou pouze frází. Pan učitel Michal Herink organizoval již tradiční výlet našich 
žáků do Osvětimi. Deváté třídy navštívily interaktivní expozici v pardubickém Institutu paměti národa. 

 Na realizaci našich akcí a projektů poptáváme finance v širokém spektru zdrojů. Začátkem ledna mířily dvě 
grantové žádosti k rukám Královéhradeckého kraje. Řešená problematika – nadaní žáci a výbava dílen. 

 Žákovský parlament organizoval Mikuláše a sběr oblečení pro charitu. Paní učitelka Slavíčková se svými 
muzikanty a paní učitelka Šilhábelová se svým sborem připravily pro veřejnost vánoční koncert. Kolegyně z I. 
stupně a jejich žáci pro žáky a pracovníky školy nachystali a přezpívali pásmo vánočních koled. Proběhly dílny 
a vánoční Jarmark, část výtěžku z prodeje výrobků zaslal ŽP na účet záchranné stanice pro zvířata v Pasičkách 
a organizaci, která čistí oceány. Paní učitelka Šárka Hápová stála v čele týmu, který pro naše žáky připravil 
branný den a v lednovém termínu lyžařský kurz. 

 Spolupráce s KMS Kukleny ústí do spolupořadatelství řady kulturních a kulturně vzdělávacích akcí. V září se 
na zahradě školy uskutečnil velmi povedený již  
3. ročník Zahradní slavnosti, vedle hudby a občerstvení jsme v rámci této akce odhalili pamětní desku panu 
učiteli Václavu Kalendovi. 7. prosince na parkovišti u sportovní haly proběhla komunitní akce – rozsvěcení 
vánočního stromku a betlému. Výhled do budoucnosti říká, že organizace Kuklenského plesu ve SH ZŠ 
Kukleny je v plném proudu a 9. 3. se na Vás těšíme.  

Za tým pracovníků kuklenských škol - Martin Hušek. 


